
Protokół  nr XVII/2011 
z sesji Rady Gminy Łęka Opatowska 

odbytej w dniu 18 stycznia 2012 r. 
w sali posiedzeń Urzędu Gminy w Łęce Opatowskiej 

 
Ad. 1. Otwarcie sesji 

Przewodniczący Rady Pan Adam Kopis o godz. 11:05 otworzył sesję i po powitaniu Radnych  
Sołtysów, Pana Wójta z pracownikami urzędu, zaproszonych gości, przedstawicieli lokalnej 
prasy oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 14-stu 
radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum 
pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
Ponadto w sesji udział wzięli: 
- Wójt Gminy   - Pan Witold Jankowski 
- Sekretarz Gminy  - Pani Małgorzata Gąszczak  
- Skarbnik Gminy  - Pani Alina Brząkała 
- Kierownik Referatu Budownictwa, Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska - Pan                                                                                                        
  Tomasz Jerczyński 
-  Radca Prawny – Pani Gabriela Drzazga 
- oraz sołtysi i zaproszeni goście według list obecności stanowiących załącznik nr 2 i 3 do  
   niniejszego  protokołu. 
 
Ad. 2. Przyjęcie porządku obrad 

Proponowany porządek obrad: 

1.   Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 
5. Sprawozdanie  Wójta Gminy z działalności  między sesjami, zwłaszcza z wykonania 

uchwał. 
6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łęka Opatowska na lata 
2012-2022, 

2) uchwalenia budżetu Gminy Łęka Opatowska na 2012 rok: 
a)  odczytanie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem,  

b) odczytanie opinii  Komisji Planowania i Budżetu, 
c) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o projekcie 

budżetu oraz o możliwości sfinansowania deficytu,  
d) dyskusja nad wniesionymi poprawkami i ich przegłosowanie, 
e) głosowanie w sprawie projektu uchwały budżetowej. 

3) zatwierdzenia Planu Pracy Komisji Rewizyjnej na 2012 rok.  
7. Sprawozdanie z rocznej działalności Komisji Rewizyjnej. 
8. Interpelacje i zapytania radnych. 
9. Odpowiedzi na interpelacje złożone na poprzednich  sesjach. 
10.  Wolne głosy i wnioski. 
11.  Zakończenie obrad XVII Sesji Rady Gminy. 

 

Pan Przewodniczący spytał czy nie ma uwag co do proponowanego porządku obrad. Wobec 

ich braku „za” przyjęciem porządku obrad głosowało 14-stu radnych jednogłośnie. 



Ad. 3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji 

Przewodniczący Rady Pan Adam Kopis spytał radnych kto jest za przyjęciem protokołu  
z poprzedniej sesji – „Za” przyjęciem protokołu głosowało 14-stu radnych (jednogłośnie). 

Ad. 4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 
międzysesyjnym. 

Pan Przewodniczący przedstawił informację o działaniach podejmowanych w okresie 
międzysesyjnym, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Wobec braku pytań i uwag, Pan Przewodniczący przeszedł do następnego punktu porządku 
obrad  

Ad. 5. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności międzysesyjnej: 

Zgodnie z paragrafem 38 Statutu Gminy Łęka Opatowska Pan Wójt złożył sprawozdanie za 

okres od 29 grudnia do 18 stycznia 2012 r., które stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Pan Przewodniczący podziękował Panu Wójtowi za wystąpienie i otworzył dyskusję na temat  
sprawozdania Pana Wójta.  

Wobec braku pytań co do wystąpienia Pana Wójta, Przewodniczący Rady Gminy przeszedł 
do następnego punktu porządku obrad. 

Ad. 6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

W tym punkcie obrad radni rozpatrzyli następujące projekty uchwał: 

1)  Nr XVII/ 95/2012 w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Łęka Opatowska na lata 2012-2022, 

Pan Przewodniczący oddał głos Pani Skarbnik, która powiedziała, iż w związku z sugestiami 

RIO do projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej  oraz po odbytych dyskusjach na ostatnim 

posiedzeniu wspólnym komisji stałych Rady Gminy wprowadzono kilka zmian do projektu. 

Wystąpiła sytuacja gdzie Gmina zmuszona jest do obniżenia wskaźnika zadłużenia przez 

najbliższy okres wstrzymać jego wzrost. Wymusi to ograniczenie realizowanych zadań 

inwestycyjnych, w roku 2012 do zakończenia inwestycji już rozpoczętych w latach 

wcześniejszych a w latach 2013 – 2017  wydatki majątkowe będą ograniczone do  

minimalnej kwoty.   

Zawsze budżet zamykał się deficytem, na dzień dzisiejszy po wszelkich zmianach będzie się 

zamykał nadwyżką, którą trzeba wygenerować na spłatę zobowiązań.  

Na chwilę obecną dochody ogółem wynoszą 20 243641,01 zł. w tym dochody bieżące  

16 552920,01 zł., dochody majątkowe 3 690721 zł.   

Natomiast wydatki budżetu ogółem opiewają na kwotę 19865024,18 zł.  w tym wydatki 

bieżące 15 628729,18 zł., wydatki majątkowe 4 236 295 zł. Budżet będzie zamykał się 

nadwyżką w kwocie 378 616,83 zł. Korekta musi również nastąpić w wydatkach bieżących 

jak i inwestycyjnych a tym samym w zadłużeniu, w kwotach przychodów i rozchodów również 

będzie różnica. 



Podsumowując, dług w 2012 r. nie wzrośnie, jeżeli założenia będą zgodnie  z planem 

wykonane to powinien wskaźnik długu spaść poniżej 55 %. 

Aby zachować wskaźnik długu z art. 243 ustawy o finansach publicznych jednym z 

rozwiązań są również negocjacje  z bankami i ustalenie nowych zasad terminów i wielkości 

spłat zobowiązań w danym roku tak aby zostały zachowane wymogi ustawowe.   

WPF jest to wyszczególnienie w latach kolejnych sytuacji gminy, rok 2012 w WPF musi być 

spójny z budżetem na 2012 rok który będzie uchwalony.  

Jako kolejny głos zabrał Wójt Gminy, który powiedział, iż budżet wynika z Wieloletniej 

Prognozy Finansowej i odwrotnie, nie da się tego rozdzielić. Wskaźniki, które wynikają z 

Rozporządzenia Ministra Finansów, na dany rok obligują nas do utrzymania tych 

wymaganych wielkości  wskaźników i przeliczania ich do poszczególnych budżetów gminy 

danego roku. Dlatego jest  taka kolejność WPF a później budżet, ponieważ częścią składową 

WPF jest budżet tego roku jak i każdego innego. 

Następnie, ponownie głos zabrała Skarbnik Gminy, która dodała, iż wskaźniki o których 

mowa w art.243 ustawy o finansach publicznych zaczynają obowiązywać od 2014 r. Do tego 

czasu obowiązuje ustawa z wskaźnikami o stanie zadłużenia czyli 60 % długu i 15 % spłat 

rocznych.  Przy wyliczeniu korzysta się ze wzoru i przyjmuje się okres za trzy lata wstecz. 

Budżet na 2012 rok działa według starych wskaźników. Teraz jest czas dla Gminy aby zrobić 

oszczędności i doprowadzić wskaźnik do wymaganych wielkości zgodnie zobowiązującymi 

przepisami prawa. 

Pan Kopis podziękował Pani Skarbnik i otworzył dyskusję.  

Jako pierwszy spytał odnośnie wskaźników zadłużenia, kiedy od 2014 roku rozpocznie się 

nowa transza unijna. Czy na bazie tych wskaźników zadłużenia będziemy oceniani przy 

staraniu się o dotacje na dofinansowanie jakichkolwiek inwestycji? Czy te wskaźniki będą 

brane pod uwagę za trzy lata wstecz czyli 2011, 2012, 2013 przy ogólnej ocenie gminy? 

Pani Skarbnik odpowiedziała, iż składając wnioski o dotację nigdy nie podawała żadnych 

danych o długu, to nie ma wpływu, dług nie jest wykazywany we wniosku. 

Wobec braku pytań i uwag, odczytano projekt uchwały. 

Po odczytaniu projektu, Rada Gminy w obecności 14-stu radnych uczestniczących  

w posiedzeniu – 14 głosami „za”, podjęła uchwałę Nr XVII/95/2012 w  sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łęka Opatowska na lata 2012-

2022 

2) Nr XVII/96/2012 w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Łęka Opatowska na 2012 rok  

      a)  odczytanie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem,  

 

Pan Przewodniczący oddał głos Pani Skarbnik, która odczytała projekt budżetu  wraz z 

uzasadnieniem  

b) odczytanie opinii  Komisji Planowania i Budżetu, 
 



Przewodniczący Rady Gminy oddał głos  Przewodniczącej Komisji Planowania i Budżetu 

Ewie Kosińskiej, która przedstawiła opinię  z posiedzenia Komisji Planowania i Budżetu w 

sprawie tej uchwały która stanowi załącznik do protokołu. 

c) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o projekcie budżetu 
oraz o możliwości sfinansowania deficytu.  

Glos zabrał Wójt Gminy Witold Jankowski który odczytał opinię Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Poznaniu o projekcie budżetu, która stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu. 

Jako kolejna głos zabrała Skarbnik Gminy która odczytała opinię  o możliwości 
sfinansowania deficytu, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

d) dyskusja nad wniesionymi poprawkami i ich przegłosowanie. 

Głos zabrał Wójt Gminy, który na początek odczytał artykuł 21 ust. 1 ustawy z dnia 10 
października 1998 r. o regionalnych izbach obrachunkowych. 

Idąc dalej zaproponował zmiany w projekcie budżetu tak aby sprostać zaleceniom 
Regionalnej Izby Obrachunkowej zawartych w przedstawionych wcześniej opiniach, które  
dotyczyły min. tego aby nie rozpoczynać nowych inwestycji tylko kontynuować realizację już 
rozpoczętych. Zaproponował wykreślenie następujących inwestycji: 

- inwestycja dotycząca budowy Zakładu Zagospodarowania odpadów w Olszowej na kwotę 
152 tyś. zł., 

- inwestycja dotycząca przebudowy istniejącego boiska na boisko wielofunkcyjne o 
nawierzchni poliuretanowej na kwotę 335 tyś. zł. gdzie dofinansowanie z Unii Europejskiej 
opiewało  na kwotę 218 tyś. zł., 

Następnie Wójt zaproponował aby pozostawić jednak zadanie dot. budowy 
zagospodarowania odpadów w Olszowej, dlatego ponieważ jest to niezbędne do normalnego 
funkcjonowania na lata następne naszej Gminy w zakresie odpadów komunalnych.  
Natomiast drugie zadanie, które było ujęte w projekcie dot. budowy boiska wielofunkcyjnego  
zaproponował aby wykreślić w tym roku budżetowym. Zgodnie z podpisaną w 
Departamencie Rolnictwa umową czas na realizację tego zadania wynosi 24 miesiące. Wójt 
Gminy powiedział, iż spróbuje zwrócić się z prośbą do Dyrektora o wydłużenie okresu 
realizacji tego zadania co najmniej do połowy 2013 r.  Zwrócił uwagę, iż to są najbardziej 
istotne i znaczące kwestie, które podnosiła RIO w zakresie nowych inwestycji. 

Idąc dalej Wójt Gminy oddał głos Pani Skarbnik, która szczegółowo omówiła ostatnie 
autopoprawki, które zgłoszono do projektu budżetu, które stanowią załącznik do niniejszego 
protokołu. 

Jako kolejny głos zabrał Radny Górecki, który powiedział, iż nikt tego głośno i nie chce 
powiedzieć ale według Niego Gmina przeinwestowała. Rocznie nasze odsetki wynoszą 478 
tyś. zł. za te pieniądze spokojnie można zrobić boisko wielofunkcyjne, dokończyć remizę w 
Siemianicach i dofinansować drogę na Trzebień. Powstaje pytanie czy warto brać kredyty 
aby dotacje do nas spływały. To się opłaca w momencie kiedy mamy własne środki w innym 
wypadku nie widzi sensu.    



Następnie Radny Skotnik zabrał głos i spytał o rozdział 90605 czy na LZS-y zostanie ta 
kwota 70 tyś. zł.  

Pani Skarbnik odpowiedziała –tak. 

Następnie głos zabrała Radna Jankowy, która spytała jaki mamy stan zobowiązań i stan 
należności na koniec 2011 r. Jak wpływają opłaty za podatki, za wodę?                                          
Na koniec września było około 600 tyś. zł. co dłużnicy  nam zalegają to nie jest mała suma . 
Radna Jankowy spytała również jak wysokie jest zatrudnienie w Urzędzie Gminy na dzień 
dzisiejszy? 

Jako kolejny głos zabrał Radny Adamski, który powiedział, iż zaszło kilka zmian od 
wczorajszego posiedzenia, spodziewał się również dużo więcej cięć budżetowych niż zostały 
przedstawione.  

Następnie Radny Zalewski zabrał głos, który powiedział, iż nastąpiła tak jakby sytuacja 
przymusowa, opinia RIO jest dość jednoznaczna, narzuca nam pewne rzeczy odnośnie 
projektu na przyszły rok, budżet musi być w terminie ustalony. Jakby spojrzeć na ten nasz 
budżet spokojnie, to można by ubolewać faktycznie nad tym, że zniknęła budowa 
wielofunkcyjnego boiska w Opatowie bo jeżeli chodzi o resztę inwestycji to wszystko  mniej 
więcej zostało na swoim poziomie. Trzeba podkreślić, iż poprzednie lata obfitowały w duże 
inwestycje teraz niestety jest okres że trzeba te inwestycje spłacić. Planowane wydatki dot. 
inwestycji wynosiły początkowo 4 600 000  zł., po tych zmianach będzie około 4 mln. zł. 
Jeżeli to porównamy obiektywnie do całego budżetu to jest około 20%. 
Natomiast w tamtym roku te inwestycje były wyższe bo sięgały około 30% budżetu ale i 
dochody były większe. Nawiązując do wypowiedzi Radnego Adamskiego też spodziewałem 
się większych cięć i zastanawiam się czy wydatki bieżące związane z oświatą, kulturą i 
sportem będą utrzymane na tym samym poziomie czy jeszcze będą w jakiś radykalny 
sposób ograniczone. Rok temu zwracałem uwagę aby nie trzymać się kurczowo konkretnych 
cyfr bo budżet zmieniamy praktycznie co sesję. Nie przedstawiał bym tak katastroficznie 
sytuacji w przeciwieństwie do Pana Przewodniczącego Rady, ja dziś po wczorajszym 
posiedzeniu komisji spałem dość dobrze.    

Następnie Przewodniczący Rady zabrał głos i odpowiedział, iż nie spał z jednego powodu, iż 
jest jako radny po raz pierwszy Przewodniczącym Rady z Opatowa a to co wykreślamy z 
budżetu to inwestycję - budowę boiska wielofunkcyjnego w Opatowie, które jak gdyby już  
jest odciągnięte, aneksowane z ubiegłego roku. Faktem jest, że termin realizacji jest w 2013 
roku. Pytanie czy zgoda będzie z Urzędu Marszałkowskiego na to aby sfinalizować tę 
inwestycję do końca. Kiedy był projekt budżetu, a w nim zawarta budowa boiska 
wielofunkcyjnego - boisko wielofunkcyjne, które będzie z korzyścią nie tylko dla 
mieszkańców Opatowa ale i uczniów Gimnazjum jak i Szkoły Podstawowej teraz tą 
inwestycję wykreślamy. To jest powodem mojego dyskomfortu typowo psychicznego z 
którym jest mi dość ciężko. Żyć trzeba dalej, nie można w tym momencie bazować nad tym 
że opinia RIO jak gdyby w jakimś stopniu coś zamyka czy zniweczy to co dotychczas zostało 
zrobione na terenie Gminy Łęka Opatowska. Niestety w drugim roku naszej kadencji Rady 
Gminy stało się tak że niestety to co było tłuste i piękne skończyło się a w tym  momencie 
spadło na nas jako Radę Gminy to  że –„ Trzeba zacisnąć pasa” co może trzeba było zrobić 
trochę szybciej. 

Jako kolejny głos zabrał Wójt Gminy, który powiedział, iż Radny Górecki twierdzi, że 
przeinwestowaliśmy, ja się z tym nie zgadzam ponieważ perspektywa czasowa 
dofinansowań z różnych źródeł Unii Europejskiej na lata 2007-2013 powodowała, że była 
taka  konieczność. Jestem pewien że jak byśmy nie wykorzystali możliwości pozyskania tych 
środków, dzisiaj Pan by  zarzucał że nie skorzystano z tej szansy.  



Jeżeli chodzi o pytanie Radnej Jankowy odnośnie stanu należności i zobowiązań to na 
chwilę obecną jest jeszcze za wcześnie. Nie znamy do końca konkretnych kwot. Jak będzie 
zamknięty ubiegły rok to będą te rzeczywiste wielkości podane.  

W kwestii zatrudnienia w Urzędzie Gminy są zatrudnione 31 osoby, przeliczając na etaty – 
29,5. 

Radny Adamski mówił, iż dzisiaj cięcia są trochę inne, nie są inne są identyczne, tak jak na 
wczorajszym posiedzeniu.     

Następnie głos zabrała Skarbnik Gminy, która dopowiedziała, że to co Państwo Radni 
otrzymali ostatnio to dzisiaj jest zaktualizowane o końcówkę w dziale  750 i 801. Była 
również wspomniana możliwość rozpatrywania cięć w oświacie.  

Idąc dalej głos zabrał ponownie Wójt Gminy, który powiedział, iż zgadza się z wypowiedzią 
Radnego Zalewskiego, w stosunku do projektu budżetu, słusznie Radny Zalewski zauważył, 
iż Radni ukazują tu pewne czarnowidztwo. Woda będzie, kanalizacja będzie, zaopatrzenie w 
energię będzie, tzw. wydatki sztywne  są i muszą być.  Radny Zalewski pytał o zamierzenia 
cięć dot. kultury, oświaty i sportu, to co dzisiaj Pani Skarbnik przedstawiła to są to dane, 
które zamierzamy w najbliższym czasie wprowadzić, które muszą być spokojnie 
przeanalizowane i przemyślane co potrwa trochę czasu.        

Odnośnie wypowiedzi Przewodniczącego Rady, to nie jest tak strasznie jak się wydaje. 

Poprawki do projektu budżetu, które zostały zaprezentowane do których zmusiły nas opinie 
RIO spowodowały, iż kończymy zadania stare już rozpoczęte nie wpisując nowych zadań. 
I tak starano się to zrobić w połączeniu z innymi wydatkami, które widzimy na dzień 
dzisiejszy jako konieczne. 

Jako następny głos zabrał Przewodniczący Rady, który powiedział, iż trzeba to głośno dzisiaj 
powiedzieć, iż na wczorajszym posiedzeniu ustalono, iż w dziale promocja będą wykreślone 
wydatki związane z imprezą dni gminy, tej imprezy w roku 2012 nie będzie. Natomiast  
w kwestii oświaty ustalono, iż po sezonie grzewczym będzie poruszona sprawa oleju 
opałowego w szkole podstawowej i sali w Łęce Opatowskiej. 

Jako kolejny głos zabrał Radny Błażejewski, który spytał odnośnie piłkochwytów na boisku  
w Łęce Opatowskiej, czy RIO tej inwestycji nie zakwestionuje z powodu takiego, że jest to 
nowo rozpoczęta inwestycja tak jak miała zastrzeżenia również co do remizy strażackiej  
w Siemianicach.  

Wójt Gminy odpowiedział, iż remizę strażacką w Siemianicach budujemy w częściach co 
roku. Dla RIO ważne było czy mamy umowę kompleksową na wykonanie tego zadania  
w całości na wiele lat i wtedy musiałaby być kontynuacja z roku na rok i to zadanie musiałoby 
być zamieszczone w Wieloletniej Prognozie Finansowej. Podczas rozmów wytłumaczono, iż 
zadanie to robimy cząstkowo, co roku jest pewien etap zakończony, RIO przyjęło to do 
wiadomości. Natomiast jeśli chodzi o piłko chwyty to nie jest  to zaliczane do inwestycji tylko 
do wydatków bieżących.  

Jako kolejny głos zabrał Radny Skotnik, który spytał o remizę strażacką w Siemianicach, 
jeżeli będzie w takim tempie budowana to na kiedy jest przewidywany termin zakończenia 
całkowitej budowy. Zapewnienie było, iż  w 2012 r. będzie całkowite zakończenie, okazuje 
się, że jednak nie. Co mam przekazać mieszkańcom aby ich usatysfakcjonować?  



Pan Wójt odpowiedział, iż do końca roku powinniśmy zdążyć remizę strażacką Siemianicach 
oddać do użytku, jest to dość realne.  

Następnie głos zabrał Radny Zalewski, który powiedział, iż jako Przewodniczącemu Komisji 
związanej ze sportem też jest Mu smutno, że tego boiska na razie nie będzie. Idąc dalej 
spytał odnośnie kwoty z Unii Europejskiej czy ona może być ujęta i w dochodach i w 
wydatkach jak można coś wydać skoro nie mamy dochodu. 

Skarbnik Gminy odpowiedziała, iż tak musi być bo było to tak ujęte w projekcie budżetu w 
załączniku nr 1 w dochodach w dziale 926 Kultura Fizyczna Rozdział 92601 obiekty 
sportowe  § 6207 Dotacja celowa w kwocie 218 230 tyś. zł. Tak samo jest po stronie 
wydatków jest ta kwota + nasze środki. Teraz musi to zniknąć i z dochodów i z wydatków. 

Następnie głos zabrał Przewodniczący Rady, który spytał Wójta Gminy czy takie 
zapewnienie jakie otrzymał Radny Skotnik w kwestii dokończenia budowy Remizy 
Strażackiej może On otrzymać w kwestii budowy boiska w Opatowie w określonym terminie 
czyli do połowy 2013 roku zważając na dotację na kwotę 218 230 tyś zł. 

Wójt Gminy odpowiedział, iż to są wyższe racje, trzeba z czegoś zrezygnować żeby reszta 
mogła normalnie funkcjonować. Być może tego typu kłopotów by nie było gdyby nie 
Rozporządzenie  Ministra Finansów, które zmusza nas do takich działań, zmusza jednostki 
samorządu terytorialnego w całej Polsce do ograniczenia inwestycji  a tylko dla tego aby 
ograniczyć deficyt budżetu Państwa do 3%. W Wieloletniej Prognozie Finansowej tak zostały 
ustalone wskaźniki żeby maksymalnie obniżać deficyt.  
Na dzień dzisiejszy oczywiście nie mogę w 100 % zagwarantować budowy tego boiska bo na 
chwilę obecną nie jestem w stanie przewidzieć pewnych sytuacji, pewne jest że trzeba 
uciekać od przekroczenia wskaźników. 

Wobec braku dalszych pytań i uwag, odczytano przedstawione autopoprawki. 

„Za” wniesieniem proponowanych autopoprawek do projektu budżetu głosowało 11-stu 
radnych, 1- radny wstrzymał się od głosu, 2-óch radnych głosowało „przeciw” 

e) głosowanie w sprawie projektu uchwały budżetowej. 
Jako pierwsza głos zabrała Skarbnik Gminy, która odczytała całość projektu  
z uwzględnionymi autopoprawkami.  

 
Po odczytaniu projektu, Rada Gminy w obecności 14-stu radnych uczestniczących  

w posiedzeniu – 11 głosami „za”, 3 głosami „przeciw” podjęła uchwałę Nr XVII/96/2012 

w sprawie  budżetu Gminy na 2012 r.   

3)  Nr XVII/97/2021 w sprawie zatwierdzenia Planu Pracy Komisji Rewizyjnej na 2012 
rok.  
Pan Przewodniczący oddał głos  Przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej Panu Marianowi 
Pacynie, który przedstawił plan pracy Komisji Rewizyjnej na 2012 rok, który stanowi 
załącznik do protokołu. 

Jako pierwszy głos zabrał Radny Adamski, który spytał czy kontrola kosztów ogrzewania z 
miesiąca października mogłaby być przeniesiona na szybciej? Komisja budżetowa będzie 
wcześniej rozmawiać na temat wydatków związanych z ogrzewaniem szkół. Dlatego po 
kontroli byłoby łatwiej cokolwiek ustalić.  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej odpowiedział, iż może być to przeniesione z miesiąca 
października na miesiąc maj. W październiku Komisja Rewizyjna nie będzie mieć spotkania.  



Jako kolejna głos zabrała Radna Kosińska, która powiedziała, iż nie rozumie słów Radnego 
Adamskiego, gdyż Komisja Planowania i Budżetu nie ma jeszcze nic zaplanowane, nie ma 
przygotowanego planu  pracy. Więc Komisja budżetowa może się dostosować do planu 
Komisji Rewizyjnej a nie odwrotnie. 

Wobec braku dalszych pytań i uwag, odczytano projekt uchwały uwzględniający naniesioną 

poprawkę.  

 Po odczytaniu projektu, Rada Gminy w obecności 14-stu radnych uczestniczących  
w posiedzeniu – 14 głosami „za” podjęła uchwałę Nr XVII/97/2012 w sprawie 
zatwierdzenia Planu Pracy Komisji Rewizyjnej na 2012 rok.  
 
Ad. 7. Sprawozdanie z rocznej działalności Komisji Rewizyjnej. 

Głos zabrał Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił sprawozdanie z rocznej 
działalności Komisji Rewizyjnej , które stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Wobec braku pytań i uwag Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do następnego punktu 
porządku obrad.    

 Ad. 8. Interpelacje i zapytania radnych 

Przewodniczący Rady Adam Kopis poinformował, że na jego ręce nie wpłynęła żadna 
interpelacja. 

Ad. 9. Odpowiedzi na interpelacje złożone na poprzednich sesjach 

Z powodu braku interpelacji nie było żadnych odpowiedzi na interpelacje.  

Ad. 10. Wolne głosy i wnioski 

Jako pierwszy głos zabrał Przewodniczący Rady Gminy, który poinformował że na jego ręce 
Radna Kosińska złożyła pismo dot. rezygnacji z prac w Komisji Gospodarczej z powodu 
trudności w pogodzeniu obowiązków zawodowych z pracami w Komisji Gospodarczej. 

  Następnie głos zabrała Dyrektor Publicznego Gimnazjum, która poinformowała, iż 5 lutego 
br. odbędzie się ponownie wystawa prac pn. „Nasza Gmina te same miejsca dawniej i dziś” 
w godzinach od 10 do 18 w Opatowie na sali gimnastycznej. 

Jako kolejna głos zabrała Sołtys wsi Siemianice Pani Skotnik, która spytała odnośnie 
odśnieżania chodników, które znajdują się przy parku oraz na Klasaku są zamknięte z 
obydwóch stron barierkami, kto te chodniki powinien odśnieżać i na jakich zasadach.                    
W mediach słyszy się ostatnio o likwidacji Sądu Rejonowego w Kępnie, mają być 
zlikwidowane wydziały a także Wydział Ksiąg Wieczystych. Jest to wydział, który dotyczy 
wszystkich mieszkańców, każdego z nas. Następnie poprosiła aby wystosować pismo od 
Pana Wójta jak i Rady Gminy aby ten wydział pozostawić. 

Następnie głos zabrał Radny Skotnik, który spytał również w kwestii odśnieżania. Jak w tym 
roku są odśnieżane drogi gminne bo ostatnio w Siemianicach ulica Słoneczna jak i Polna i 
droga na Mariankę w ogóle nie były odśnieżane. 

Wójt Gminy odpowiedział, iż odśnieżanie chodników, należy do zarządcy drogi do GDDiA 
Oddział Kalisz.  



Jeśli chodzi o Wydział Ksiąg Wieczystych Wójt Gminy odpowiedział, iż nie będzie 
likwidowany on zostanie. Nie będzie Sądu Rejonowego w Kępnie  tylko Oddział Sądu 
Rejonowego w Ostrowie Wlkp. Nie będzie tylko czapy administracyjnej tj. Prezesa Sądu, 
Wiceprezesa, kierownika sekretariatu, księgowości.  

W kwestii dróg gminnych to w tym roku nie rozpoczęto jeszcze akcji odśnieżania dlatego, iż 
generalnie nie było takiej potrzeby, śnieg szybko stopniał.  

Jako kolejny głos zabrał Radny Zalewski, który zgłosił problem na prośbę mieszkańca 
Rakowa. Na dużym zakręcie na drodze gminnej w Rakowie jest tam bardzo ślisko i często 
tam występują wypadki drogowe do których ten mieszkaniec jest często wzywany o pomoc. 

Jako kolejny głos zabrał Radny Powiatowy Czesław Kokot,  który powiedział, iż co do sądu 
sprawa została wyjaśniona. Potwierdzam to co zostało tutaj powiedziane Sąd będzie 
funkcjonował  tak jak do tej pory. Jedynie będzie zmiana taka że będzie sąd i wydziały 
pozamiejscowe należące do Sądu Rejonowego w Ostrowie Wlkp.  

W kwestii Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych w Słupi o którym dość głośno jest w mediach, 
szkoła w Słupi jako Technikum Rolnicze przestało istnieć już od około dziesięciu lat. Jako 
szkoła kształcąca tylko i wyłącznie w kierunku rolniczym. Od 2000 r. już zastanawiano się 
przed każdym naborem corocznie  co zmienić jakie wprowadzić nowe kierunki nauczania 
aby przyciągnąć zachęcić nowych uczniów do nauki w tej szkole. Niestety nieubłagalny niż 
demograficzny spowodował, iż liczba uczniów z roku na rok maleje. W 2004 r. na terenie 
powiatu kępińskiego w czterech szkołach ponadgimnazjalnych uczyło się 3200 uczniów, dziś 
uczy się 2200. W szkole ponadgimnazjalnej w Słupi wcześniej uczyło się 600 uczniów 
obecnie uczy się 260. Wcześniejsze zamiary pochodzące z ubiegłego roku były takie aby 
funkcjonowanie tej szkoły powoli w ciągu dwóch, trzech lat wygaszać. Po wielu dyskusjach, 
analizach, przedsięwzięciach doszliśmy do wniosku że to powolne wygaszanie doprowadzi 
do wielu dodatkowych kosztów, a także do tego iż w tak dużej szkole były by 4 oddziały 
uczyło by się niespełna 100 osób. W trakcie tego wygaszania w poszczególnych latach 
uczniowie jak i nauczyciele krążyli by z Kępna do Słupi i odwrotnie dopełniając swoje 
nauczycielskie etaty co na pewno nie wpływałoby na poziom nauczania. W związku z tym 
zdecydowano o likwidacji szkoły. Przygotowano uchwałę intencyjną Rady Powiatu. Z dniem 
31 sierpnia 2012 r. wszystkie oddziały, których będzie siedem znajdą miejsce w Zespole 
Szkół Ponadgimnazjalnych nr 1 na ulicy Sienkiewicza i w Zespole Szkół 
Ponadgimnazjalnych nr 2 na ulicy Przemysłowej. Za uczniami pójdą  również nauczyciele, co 
jest ważnym argumentem, zostaną zatrudnieni od 1 września 2012 w szkołach kępińskich 
nie zmieniając kierunków kształcenia młodzieży. To samo będzie z administracją i obsługą. 
Trzech pracowników w tym roku odchodzi na emeryturę a reszta znajdzie zatrudnienie  
w byłej Szkole w Słupi.     

Od 1 września 2012 r. jest zamiar przeniesienia Zespołu Szkół Specjalnych z Kępna z ulicy 
Poniatowskiego do Słupi.  Było zrobione rozeznanie w temacie. Tym dzieciom się należy ten 
obszar, basen, który będzie funkcjonować na tych samych zasadach jak dotychczas. Będzie 
to szkoła specjalna z prawdziwego zdarzenia, gdzie dzieci będą mogły kontynuować naukę. 
Po odbytych spotkaniach, które nie należały do łatwych z nauczycielami, z rodzicami,  
z przedstawicielami rodziców ze  Słupi uzyskaliśmy konsensus, że jednak należy tak zrobić  
zlikwidować ZSP w Słupi   jak również przenieść ZSS. Teraz będzie prościej utrzymać tą 
szkołę w Słupi ponieważ część subwencji oświatowej przypadającej na jednego ucznia  
w szkole specjalnej jest 7-8 krotnie większa niż na ucznia w szkole ponadgimnazjalnej. 
Oczywiście to zależy od stopnia niepełnosprawności tych dzieci. Dlatego oprócz remontu 
szkoły trzeba pewne rzeczy dostosować do tych osób. W obecnej szkole  w Słupi będą te 
koszty niewspółmierne, uzyskamy oszczędności prowadząc  w tym obiekcie Zespół Szkół 
Specjalnych. 12 stycznia br. Zarząd Powiatu podjął jednomyślnie decyzję dot. likwidacji ZSP 



i przeniesienia ZSS do obiektu szkolnego w Słupi. Wszystko idzie w tym kierunku że jednak 
ten zamiar będzie dokonany. 

Idąc dalej Przewodniczący Rady Gminy podziękował Panu Kokotowi i spytał czy już 
wiadomo co stanie się z budynkiem obecnej szkoły specjalnej, czy to prawda, że idzie pod 
młotek? 

Pan Kokot odpowiedział, prawdopodobnie są takie zamiary. 

Jako kolejny głos zabrał Radny Powiatowy Piotr Zimoch, który dopowiedział w kwestii  
likwidacji Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych i przeniesienia Zespołu Szkół Specjalnych do 
Słupi, iż na prośbę Komisji Budżetowej i Finansów przeprowadzono szczegółowe wyliczenia 
z których wynika że około 700 tyś. zł. rocznie powiat zaoszczędzi na tym przedsięwzięciu. 

W sprawie likwidacji sądu, jak tylko pojawiły się wstępne informacje Powiat podjął uchwałę  
o sprzeciwie i dezaprobacie do tychże działań, która została skierowana na ręce Ministra 
Gowina. Po spotkaniu starostów z Ministrem Gowinem likwidacja ta nie skutkuje 
zamknięciem żadnego wydziału tylko chodzi o usprawnienie czynności finansowych  
i organizacyjnych. 

W kwestii odśnieżania poprosił w imieniu Pana Adama Bryłki aby sołtysi, radni oraz pozostali 
obecni na sali zgłaszali uwagi o zaistniałych sytuacjach, sugestie czy była jakaś interwencja 
czy nie. Czy coś przeoczono.       

Następnie wspomniał, iż Powiat ma podjęty już budżet na 2012 rok jest mniej więcej 
podobny do 2011 r. Znacznie wzrosły inwestycje do kwoty 11mln. zł. na ogólną kwotę 
dochodów 44 mln. Jeżeli chodzi o nasz teren to są wprowadzone remonty przepustów 
drogowych za Biadaszkami, w Siemianicach na ulicy Chróścińskiej, oraz na drodze 
Biadaszki - Donaborów.       

Na pewno poprawi się jakość poboczy, całości tego zaplecza wzdłuż dróg powiatowych. 
Dlatego, że powiat idzie w kierunku zakupu sprzętu własnego co praktycznie już jest 
zrobione. Wobec powyższego w roku bieżącym będzie istotna poprawa stanu tej 
infrastruktury wzdłuż dróg powiatowych. 

Jako kolejny głos zabrał Sołtys wsi Łęka Opatowska, który zwrócił uwagę że z likwidacją 
Zespołu Szkół w Słupi nie jest tak ładnie i kolorowo jak Radny Powiatowy przedstawił.  
W szkole panuje bardzo nie miła atmosfera wśród uczniów i nauczycieli. Wie ponieważ jest 
ojcem jednego z uczniów klasy maturalnej. Uczniowie tam bardzo cierpią z powodu co się 
tam obecnie dzieje,  odbija się to wszystko na nauce. Niewiadomo czy się powiat na tych 
oszczędnościach nie przeliczy. Dlaczego tak się stało, że nie ma uczniów dlatego, że 
wstępna informacja o likwidacji poszła półtora roku temu. To zniechęciło kandydatów na 
uczniów do tej szkoły. Oprócz niżu demograficznego jest to również jeden z powodów 
dlaczego tych uczniów jest tak mało. 

Następnie głos zabrała Przewodnicząca Komisji Planowania i Budżetu Radna Kosińska, 
która poprosiła o krótkie spotkanie po posiedzeniu sesji w celu ustalenia Planu Pracy Komisji 
Planowania i Budżetu. 

Idąc dalej głos zabrał Przewodniczący Komisji Gospodarczej Radny Adamski, który 
poinformował, iż 25 stycznia o godz.12-ej odbędzie się posiedzenie Komisji Gospodarczej, 
na którym będzie omawiany temat śmieci. 



Jako kolejna głos zabrała Sekretarz Gminy, która poprosiła o rozpowszechnienie w swoich 
miejscowościach  informacji dot. zmiany terminu składania wniosków o zwrot podatku 
akcyzowego zawartego w cenie oleju napędowego. Zawsze obowiązywał I termin od 1do  
31 marca obecnie obowiązuje od 1 do 29 lutego.  

Następnie głos zabrał ponownie Czesław Kokot, który nawiązał do wypowiedzi Sołtysa wsi 
Łęka Opatowska –Dariusza Gąszczaka odnośnie likwidacji ZSP w Słupi. We wcześniejszej 
wypowiedzi wspominałem że poziom nauczania i chęci do nauki przez tą całą sprawę 
zmalały, ale co by było gdyby faktycznie wygaszanie szkoły trwało  3 lata.  

Co do kwestii finansowej, czy powiat da radę tą szkołę specjalną utrzymać, to czas pokarze, 
bo pewne rzeczy czasem trudno przewidzieć. Jeśli chodzi o oświatę specjalną na dzień 
dzisiejszy przynajmniej przez kolejne dwa lata sytuacja w finansowaniu, subwencjonowaniu 
oświaty nie zmieni się. Ten przelicznik jaki obowiązuje mamy zapewnienie że w ciągu 2 lat 
nie zmieni się nawet jest mowa że może ulec poprawie. Ponieważ szkołę przenosimy  
z terenu miejskiego na wiejski to z tego powodu subwencja również wzrośnie.  

Następnie Radny Skotnik podziękował Kierownikowi Referatu Budownictwa Gospodarki 
Komunalnej  i Ochrony Środowiska Panu Jerczyńskiemu za sprawne załatwienie załamania 
chodnika w Siemianicach. 

Jako kolejny głos zabrał Sołtys wsi Łęka Opatowska, który ostrzegł sołtysów aby nie 
lekceważyć sprawy loterii, festynów, zbiórek charytatywnych bo są tam tak silne zaostrzenia 
w procedurach że łatwo można popaść kłopoty a szczególnie finansowe. Na terenie gminy 
dość często są organizowane różnego rodzaju imprezy, festyny, zbiórki proszę zwrócić 
uwagę na procedury prawne dot. organizacji tego typu imprez.      

Ad.11. Zakończenie obrad XVII Sesji Rady Gminy. 
 
Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady Pan Adam Kopis o godz. 14:45 
zamknął obrady XVII sesji Rady Gminy Łęka Opatowska. 

      

Protokółowała:       Przewodniczący Rady  

/-/ Renata Woźnica       /-/ Adam Kopis 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


